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Milí čtenáři Kobylístku,

předpokládám, že vás překvapil barevný 
dvoulist uvnitř Kobylístku. Pokud se těšíte, 
že náš měsíčník začneme vydávat v  bar-
vě, pak vás musím zklamat. Důvodem této 
zvláštnosti je, že vám předkládáme upro-
střed listopadového čísla takzvaný Projekt 
Salesiánského centra. Když se řekne sale-
siáni v Kobylisích, mnohým se vybaví veliké 
množství lidí a činností v kostele, na hřišti, 
v divadle, v klubovnách, v kancelářích, ná-
boženství ve  školách, tábory v  přírodě… 
Touhou salesiánů je, aby všechno toto úsilí 
pomáhalo lidem stávat se dobrými křesťany 
a  poctivými občany. Tak nás to naučil Don 

Bosco. A když je někde tolik lidí, pak je po-
třeba trocha koordinace, aby se táhlo za je-
den provaz. Na  vypracování Projektu Sale-
siánského centra pracovali zástupci farnosti 
a ostatních sektorů víc jak rok. Pokusili jsme 
se zapojit do toho další lidi prostřednictvím 
různých grémií a setkání. Bohužel není mož-
né, aby takový projekt spolutvořili úplně 
všichni. Co tedy držíte v rukou? Sešitek, jenž 
má dva hlavní cíle: 

1) pojmenovat, vysvětlit, definovat co to 
tady v Kobylisích vlastně je, jak čemu říká-
me, jakou to má strukturu a co je naším spo-
lečným posláním. 

2) stanovit tři společné cíle, o které by bylo 
dobré usilovat ve všech sektorech Salesián-
ského centra v následujících letech. 

Chci vás ujistit, že se nejedná o  nic navíc, 
o nic umělého co by se muselo splnit a ně-
kde vykázat. Zatímco jsme na projektu pra-
covali, některé z jeho cílů už se začaly plnit. 
Věřím, že vychází ze života a k životu to smě-
řuje. I když není dokonalý, určitě může být 
prospěšný. Většinu lidí bavilo prohlížet si ta 
barevná schémata. Přeji vám, aby i váš život 
byl barevný, pestrý a radostný. 

Všem žehnám. P. Martin Hobza, farář

Adventní duchovní obnova farnosti
Milí farníci, letošní adventní duchovní ob-
nova farnosti bude společná pro rodiny 
s dětmi i pro ostatní dospělé. Část progra-
mu bude oddělená pro rodiče menších dětí 
a  pro ostatní. Obnova proběhne v  sobotu 
3. prosince 2016. od 9.30 do 16.00 ho-
din v našem farním kostele. 
Hlavní téma k  zamyšlení má název: Boží 
otcovské milosrdné a  uzdravující srd-
ce aneb zakoušet milosrdenství v  ro-
dinách. Hlídání a  program pro děti zajiš-
ťujeme v  prostorách  Salesiánského centra 
v Kobylisích. Převzetí dětí bude mezi 9.00 
a 9.20 hod. Děti mají zajištěn oběd a odpo-
lední svačinu. Rovněž počítáme s  obědem 
pro účastníky obnovy. Příspěvek na  oběd 
činní 55 Kč (dospělí) a 30 Kč (děti).
Přihlášky odevzdejte nejpozději do nedě-
le 27. listopadu 2016 do krabičky u dět-
ské nástěnky v  kostele, nebo pošlete mai-
lem na adresu: bandus@seznam.cz
Přihlášky jsou k  dispozici v  kostele u  dět-
ské nástěnky. 

Program pro rodiče:

9.00  Převzetí dětí na hlídání  
(recepce Salesiánského centra)

9.30  1. téma k rozjímání: P. František Bla-
ha SDB. (kostel)

  »   Adventní zamyšlení pro děti:  
(Klubovny střediska mládeže)

  »   P. Martin Hobza SDB, a P. Ladislav 
Banďouch SDB.

11.00  2. téma k rozjímání: P. František Bla-
ha SDB. (kostel)

  »   Příležitost k  osobní tiché adoraci 
(kostel) 

12.30  společný oběd spolu s dětmi  
(farní sál)

  »   Příležitost ke slavení svátosti smí-
ření (kostel)

14.00  Diskuze ve skupinách: pro mladé ro-
diče: P. Josef Kopecký SDB.

 »  (místnost: farní knihovna)
  »   Pro ostatní farníky:  

P. František Blaha SDB.
 »  (místnost: farní dolní sál)
15.30 Společná mše svatá v kostele. 

P. Martin Hobza

70 let farnosti, 
Terezička a Lachmanová

Zdánlivě nesouvisející pojmy pochopíme, 
když přijmeme pozvání na  oslavu 70 let 
naší farnosti. 
Výročí připadá na 1. prosince, což je letos 
čtvrtek. Od tohoto dne až do neděle bude 
v kostele výstav Nejsvětější svátosti. V so-
botu můžeme prožít adventní duchovní 
obnovu a  v  neděli vyvrcholí oslavy v  15 
hodin představením nového vydání auto-
biografických spisů sv. Terezie z  Lisieux. 
Knihu Příběh jedné duše nám přiblíží teo-
ložka a psycholožka Kateřina Lachmano-
vá a bosý karmelitán P. Pavel Pola. 

Program proběhne v kostele:

»  krátce její duchovní životopis  
(Kateřina Lachmanová), pak 

»   osudy jejích rukopisů (Pavel Pola), 
»   prorocké momenty jejího učení  

(Kateřina Lachmanová)
»   vysvětlení, v čem je nové vydání vylepše-

né oproti brožurce z 90. let.

Po oficiálním programu bude možné ve far-
ním sále vypít čaj nebo kávu a koupit si no-
vou knihu.

P. Martin Hobza

Telefonní číslo faráře
(případně jiného dostupného kněze):

283 029 165
Ačkoli je to pevná linka, 

bude k dispozici i mimo úřední hodiny, 
protože ji lze přesměrovat na mobil

Kancelář faráře 
hodiny pro veřejnost

 pondělí  14.00 – 18.00
 středa      9.00 – 12.00
 pátek       9.00 – 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu 
– lze přijít bez předchozí domluvy
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Z jednání pastorační rady 
farnosti 23. 10. 

Pastorační rada farnosti měla na programu 
prožívání nového pastoračního roku, naši 
farnost v rámci Salesiánského centra a kon-
krétní záležitosti farnosti. 
Nejprve proběhly informační bloky, na kte-
rých jednotlivé pracovní skupinky referova-
ly o postupu svých „sektorů“. Pro připome-
nutí na setkání v září jsme utvořili pracovní 
skupiny tři, jednu pro vydání brožurky o his-
torii naší farnosti, další pro přípravu Bo-
hoslužby smíření a  poslední s  pracovním 
názvem „Někam patřit, něčím sloužit“. In-
formace ze skupiny pro přípravu bohoslužby 
smíření se nakonec změnila v delší diskuzi 
o vlastní bohoslužbě smíření, o procesu pří-
pravy a o vhodném termínu, všechny návrhy 
a nápady znovu probere jmenovaná pracov-
ní skupina. Dále proběhla rozprava o  tom, 
jak prožít výročí 70. let zřízení farnosti, kte-
ré si připomeneme v neděli 4. 12. Od čtvrtka 
do soboty před zmíněnou nedělí bude v na-
šem kostele probíhat celodenní výstav Kris-
ta svátostného, těšit se můžete na adventní 
duchovní obnovu farnosti v  sobotu 3. 12. 
a v neděli odpoledne bude představen nový 
překlad autobiografických spisů sv. Terezie 
z Lisieux Kateřinou Lachmanovou a karme-
litánem Pavlem Polem. 
V  programu našeho jednání následovala 
diskuze nad zveřejněním Projektu Salesi-
ánského centra v  Kobylístku a  informace 
o tom, jak pokračuje proces areál (se dvěma 
architektonickými studiemi byla farnost se-
známena na Dnu Salesiánského centra). 
Na závěr jsme probírali aktuální záležitosti, 
které nás čekají, a to Advent a Vánoce. Čas 
zbyl i  na  různé podněty členů pastorační 
rady nebo farníků. Příště se sejde pastorač-
ní rada 27. 11., uvítáme všechny vaše nápady 
k prožívání současného pastoračního roku, 

který se zaměřuje na  naši farnost a  který 
vyjadřuje motto VDĚČNOST – USMÍŘENÍ – 
SOUNÁLEŽITOST – SLUŽBA. 

Veronika Semerádová

Poděkování za sbírky 

Děkujeme všem, kdo pravidelně přispíváte 
do  nedělích sbírek. Děkujeme také za  pří-
spěvky do mimořádné Svatováclavské sbír-
ky na církevní školství, při které se vybralo 
29.600 Kč a všem, kdo jste se pečením, pro-
dejem či svou štědrostí zapojili do  letošní-
ho Misijního koláče. Ve  sbírce na  misie se 
v  kostele a  při prodeji koláčů vybralo cel-
kem 72.950 Kč.

P. Martin Hobza

Výchova dětí ve víře

Nevíte si rady s dětmi v kostele? Nechcete 
děti odradit a zároveň jim chcete předat po-
klad víry, který jste dostali? Nevíte jak dostát 
svému závazku vedení dětí k Bohu, ke které-
mu jste se zavázali při svatbě a při křtu va-
šich dětí? Jak vychovávat děti ve víře? 
V sobotu 12. 11. od 15.00 do 17.00 vás zve-
me na přednášku s následnou diskuzí, ke sv. 
Vojtěchu, Kolejní 4, Praha 6. Povede Ing. Klá-
ra Kudrnová, katechetka z farnosti sv. Anež-
ky na Spořilově.
Přihlašování na email: cpr@apha.cz (Pasto-
rační středisko, Centrum pro rodinu).

Tomáš Redlich

Živý růženec 

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí 21. 11. a 19. 12. po večerní boho-
službě. Na všechny se těší

Ludmila Růžičková

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Adventní trhy 
Všem, kdo by se chtěli podílet na již tradičních 
adventních trzích hand made výrobků v naší 
farnosti! Tento rok v neděli 11. 12. Tvořivosti 
se meze nekladou, každý něco umí. Můžete 
háčkovat, plést, šít, malovat, tvořit z  proutí, 
papíru, vosku, keramiky, zavařovat nebo péct 
cukroví a tak podobně. Je možno i s proplace-
ním materiálu. Konečným záměrem by měl 
být hezký dárek třeba pod stromeček. Letošní 
výtěžek bude věnován opět našemu Salesián-
skému středisku mládeže. Kdokoli by se chtěl 
podílet na vyrábění nebo pomoci s prodejem, 
kontaktujte mě, prosím, pro bližší informace 
na mailu, nebo telefonu (nejlépe SMS). Děkuji! 

Jitka Čaplová
jitkacaplova@atlas.cz   

777 217 989

Konference o evangelizaci
i pro rodiny s dětmi
Při příležitosti vyvrcholení Svatého roku Bo-
žího Milosrdenství vás zveme na  konferenci 
o evangelizaci s podtitulem Já a evangelizace. 
Cílem konference je ukázat, že svědkem o Je-
žíši může být každý z nás. Přijďte si pro inspi-
raci a povzbuzení – tak zní pozvánka z letáč-
ků, které se objevily v průběhu října v našem 
kostele. Konference se uskuteční 18. – 20. 11. 
ve Zlíně a zaujalo mě na ní to, že v programu je 
myšleno i na rodiny s dětmi od 4 let, pro které 
bude během programu zajištěno hlídání. Kdo 
byste chtěli získat více informací k programu 
a  přihlášku, můžete se podívat na  webové 
stránky níže. Rodinné vstupné na  víkend je 
250 Kč, dospělý 150 Kč. Součástí pozvánky je 
také inspirující citát papeže Pavla VI. „Církev 
existuje proto, aby evangelizovala“.        

Tomáš Redlich
www.credonadacnifond.cz

www.blahoslavenstvi.cz

Celodenní výstav a noční bdění
Milí farníci, srdečně jste zváni k účasti na ho-
dinových službách při celodenním výstavu 
Krista svátostného, který v  našem kostele 
proběhne od 1. do 3. 12. a 4. 12. odpoledne. 
Zapisovat se můžete na stolečku uprostřed 
kostela. Ve čtvrtek večer naváže na celoden-
ní výstav od  19.30 do  22.00 tradiční noční 
bdění, které probíhá vždy na  první čtvrtek 
v měsíci. Přijďte pobýt s Pánem k osobnímu 
setkání s Ním a začít v jeho blízkosti letošní 
advent.

Tomáš Redlich

Mamky sobě

Srdečně zveme maminky s  malými dět-
mi k  diskusnímu setkání  ve  čtvrtek 1. 12. 
od 9.30 s tématem Dar života a jaký byl po-
rod?  Zavzpomínáme na  to, jak příchod dětí 
změnil a  mění naši rodinu. Popovídáme 
o křtu jako o daru nového života v Kristu. Sla-
víme kromě narozenin také naše výročí křtu?
Parkování kočárků od 9.15.

Těšíme se na vás!
Pavla Redlichová a Lucie Muchová

mamky.sobe@centrum.cz

Klub seniorů zve 

6. 11. Výstava p. Janáka – Stará Boleslav
27. 11.  Posezení a  zazpívání si s  harmoni-

kou Milana Miškaříka
11. 12. Duchovní obnova + film

Čas a  místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný ná-
hradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová
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Alfa, tentokrát pro farníky
Jak prakticky žít křesťanství a  mluvit 
o něm s druhými? - Pojďme to spolu pro-
brat na večerní Alfě  

Srdečně zveme farnice a  farníky v  rámci 
pravidelných čtvrtečních setkání na  ve-
černí kurz Alfa pro dospělé. Je příležitos-
tí k  duchovnímu zastavení, občerstvení 
a  společné diskusi nad zajímavými křes-
ťanskými tématy (o  Ježíši, víře, modlitbě, 
Bibli, Božím vedení, Duchu Svatém, círk-
vi…). 
Přínosný může být pro ty, kdo chodí 
do  kostela již řadu let i  pro ty, kdo křes-
ťanství teprve poznávají, a to pro svobodné 
i  manžele. Vhodný je i  pro sdílení zkuše-
ností vás, kdo žijete ve smíšeném manžel-
ství věřící s  nevěřícím. Posílit může také 
vztahy v  naší farnosti tím, že se mezi se-
bou více seznámíme, najdeme nové přátele 
a  společenství, sdělíme si své zkušenosti 
a dozvíme se něco nového a  inspirujícího 
pro život z víry a vztah s Kristem i druhými 
lidmi.  
Navození diskuse ve skupince bude před-
cházet dobrá společná večeře a  zajímavá 
přednáška od pozvaných hostů (kuchařin-
ky i přednášející mají bohaté zkušeností). 
Atmosféru večerů dokreslí pro radost du-
cha také zpěv a humor.  
Kurz bude probíhat v  týdenním ryt-
mu od  12. ledna do  6. dubna ve  čtvrtek 
od 19.00 do 21.30. Pozvat můžete i své zná-
mé, pro které by mohl být kurz zajímavý. 
Možnost přihlášení a další informace včet-
ně programu jsou k  dispozici na  kontak-
tech níže. Těšíme se na vás.

Za přípravný tým Tomáš Redlich
terezicka.cz/kurzy-alfa/ 

farnost.kobylisy@sdb.cz
283 029 141, 777 053 394

Adventní hudební dílna
O  první adventní neděli, 27. listopadu 
od 14.00 se uskuteční hudební dílna, která 
nabídne účastníkům pestré podoby advent-
ní hudby sahající od středověku až do sou-
časnosti. Dílnu s vánoční atmosférou pove-
de muzikant a  odborník na  starou hudbu 
Michael Pospíšil.
Dílna se koná v Bohnickém komunitním cen-
tru (statek Vraných), Bohnická 1/36, Praha 8. 
Začátek ve 14.00, předpokládané zakončení 
mezi 18.00-19.00. Dílna je určena pro všech-
ny, kteří se chtějí naučit adventní písně, není 
vyžadována žádná pěvecká zkušenost. Počet 
míst je omezen, neváhejte s  přihlášením! 
Přihlášky: Renáta Molová, Rmolova@gmail.
com, tel. 602 514 314. Dobrovolný příspěvek 
na pokrytí nákladů je 120 Kč.

Renáta Molová

Farní bazárek se rozrůstá

Ve dnech 11. a 12. října proběhl podzimní 
farní bazárek. Tentokrát se ještě více ra-
dujeme, protože finanční výtěžek i  množ-
ství věcí, které byly předány potřebným, je 
opět rekordní. Rekordní byl také počet po-
mocnic z řad kobyliských maminek, které 
se na zdárném průběhu celé akce podílely. 
Bez těchto maminek, které dobrovolně vě-
nují svůj čas a  energii, by to opravdu ne-
šlo. Všem jim patří velký dík, stejně jako 
Tomáši Redlichovi, který ochotně zajišťuje 
technické zázemí pro provoz bazárku. 
Nyní ke konkrétním údajům. Výtěžek pod-
zimního bazárku dosáhl výše 17.700 korun. 
Vzhledem k této výši jsme se rozhodly část-
ku rozdělit a věnovat na dva účely. 10.000 
korun bylo předáno Zuzce Řehákové pro 
azylový dům pro matky s dětmi v Brandý-
se nad Labem. Tam také putovala většina 
zbylého oblečení a  potřeb pro děti včetně 

kočárků a hraček. Částku 7.700 korun jsme 
předaly Michalovi Dolečkovi, který je v úz-
kém kontaktu s rodinou iráckého uprchlíka 
Firase.  Díky této částce bylo možné pořídit 
kola dvěma holčičkám, které v této rodině 
žijí. Informace o rodině jsou také na farním 
webu. Některé oděvy a potřeby do domác-
nosti putovaly na  Moravu jedné potřebné 
mamince samoživitelce.
Kromě těchto hmatatelných výstupů má 
bazárek ještě jeden úžasný rozměr: stal 
se místem, kde se maminky setkávají, kde 
si občas někdo pořídí něco pěkného a má 
z  toho radost, kde je příjemná atmosféra, 
kde se sejdou lidé, kteří myslí i na druhé. 
A  to už, domnívám se, není jen dílo lid-
ské… díky Pánu za to a všem lidem se ši-
rokým srdcem za  podporu! Těšíme se, že 
na  jaře se bazárek ve  spolupráci s  farní 
charitou opět uskuteční, a  přejeme všem 
podporovatelům krásné podzimní dny!

Jménem celého bazárkového týmu
Štěpánka Syrová

Farní ples
Milí farníci, rádi bychom vás pozvali na náš ka-
ždoročně známý Farní ples! Letos nás čeká vel-
ké výročí, neboť se uskuteční již 25. ples, takže 
přijďte toto výročí oslavit společně s námi! Ples 
se koná 21. 1. 2017 v  Kulturním domě Ládví 
od 19.30. Máte se určitě na co těšit, pilně pro 
vás připravujeme nabitý program, abyste si 
ples pořádně užili. Těšíme se na vás.

Za celý tým Markéta Tůmová

Kulturní Osmičky slaví 8 let

V kostele sv. Petra a Pavla pořádáme pravi-
delné koncerty již od  roku 2008. Koncerty 
se konají vždy osmého dne v  měsíci mimo 
letních prázdnin. Myšlenka pořádat koncer-
ty vznikla v roce 2008, kdy kostel sv. Petra 
a Pavla oslavil 850 let od svého posvěcení. 

8. 11., 19.30: Klenoty české duchovní hud-
by. Účinkuje soubor Musica Dolce Vita: Dani-
ela Demuthová (zpěv), Zbyňka Šolcová (harfa) 
a  Žofie Vokálková – flétna). Zazní díla Anto-
nína Dvořáka, Bedřicha Smetany, Bohuslava 
Martinů, Petra Ebena, Leoše Janáčka a dalších.

8. 12., 19.30: Hudba času adventní-
ho. Adventní hudba středověku a  baroka. 
Účinkuje instumentálně-vokální soubor 
SoliDeo: Miloš Rejman (zpěv, repliky stře-
dověkých nástrojů), Martina Rejmanová 
(zpěv, vzdušnicová šalmaj, gemshorn, lidové 
zobcové flétny, bicí nástroje), Ilona Culková 
(trumšajt, bicí nástroje, basový kravský roh) 
a Kamila Purkytová (cembalo, varhany a dal-
ší historické nástroje). 
Vstupné dobrovolné, doporučené 100 Kč.  Po-
drobnosti o kulturních akcích v kostele sv. Pet-
ra a Pavla najdete na stránkách www.osmicky.
cz a facebooku www.facebook.com/osmicky

Renáta Molová

Rafaf a Mimi Firasovi



Kobylístek listopad 20168 9

DĚTEMZPRÁVY Z FARNOSTI

Godzone Tour v Praze! Buď u toho!
Letos na podzim přijede do Prahy slovenský 
projekt Godzone se svou tour. Půjde o téměř 
dvouhodinový program ve sportovní hale, 
jehož náplní je hudební, světelná, taneční 
a  dramatická produkce. Zažiješ modlitbu 
chval, vyslechneš si mnoho svědectví, za-
jímavé vyučování, uvidíš velkolepou show 
a hlavně zažiješ neopakovatelnou atmosféru 
stovek mladých lidí! Neboj se pozvat i  své 
nevěřící kamarády!
Cílem tour je zprostředkovat mladým lidem 
poselství evangelia atraktivním způsobem 
a budovat tak generaci mladých, kteří jdou 
za Bohem z plných sil. Vše vypukne 19. 11. 
2016 v  18:00 ve sportovní hale Královka, 
nedaleko Letné. Vstupné je zdarma. Akce 
se koná pod záštitou Arcidiecézního centra 
mládeže. Více informací můžete sledovat na 
tour.godzone.sk.

Zároveň zveme na modlitbu za celou Tour, 
která se uskuteční v  rámci večeru chval 
15.11. v  našem kostele od 19:45. Těšíme se 
na vás! 

Veronika Kašparová

Pozvánka na pouť do Staré Boleslavi

Srdečně zvu všechny zájemce na společné se-
tkání, při němž se blíže seznámíme s poutním 
chrámem Nanebevzetí Panny Marie a  místem 
mučednické smrti sv. Václava. Obě tato místa 
ve  Staré Boleslavi zúčastnění navštíví zpro-
středkovaně při prohlídce starých dobových po-
hlednic a výstavě svatých obrázků Panny Marie 
Staroboleslavské. Společně tím můžeme vzdát 
hlod Palladiu Země české a našemu národnímu 
světci. Setkání se koná ve farním sále v rámci 
aktivity klubu seniorů v neděli 6. 11. od 14.00.

Jiří Janák

Připravila Alžběta Štarmanová
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Florbalový turnaj o pohár Uhříněvského starosty
V sobotu 15. října se uskutečnil tradiční flor-
balový turnaj v  Uhříněvsi. Naše kobyliské 
středisko mládeže bylo zastoupeno ve  třech 
věkových kategoriích rekordními sedmi týmy. 
Nejlépe se dařilo klukům v kategorii 6.-9. třída, 
kteří vybojovali po právu první místo a mohli 
tak zvednout nad hlavu pohár Uhříněvského 
starosty. Také v kategorii 3.-5. třída jsme byli 
úspěšní. Odvážíme si dvě medaile: stříbrnou 
a bronzovou. Zastoupení jsme měli i v katego-

rii 1.-2. třída, kde kluci po smolných nájezdech 
v zápase o bronz skončili na 4. místě. Atmo-
sféra byla výborná po celý čas turnaje, kluci 
každý zápas fandili a není se čemu divit. Každý 
zápas totiž hrál na hřišti nějaký tým z Koby-
lis…. Gratulujeme všem, co nejen vyhráli, ale 
i těm, co dokázali s pokorou přijmout porážku.

se pak  cestou na  Okoř modlili růženec. 
V průběhu pěší túry z Budče na Okoř jsme 
se pětkrát zastavili a pomodli jeden „pátek“ 
růžence. Pátek, byl desátek, kvůli dětem 
zkrácený na pět Zdrávasů. Jednotlivé pátky, 
děti s  dospělými uvedli krátkým divadýl-
kem, na téma jednotlivých tajemství radost-
ného růžence. Asi v  půlce cesty se tempo 
naši chůze zrychlilo kvůli dešti, a  tak jsme 
na Okoř dorazili dle plánu.

Na Okoři jsme vyprázdnili batůžky s dobrota-
mi z domu. Někteří si pochutnali na horké čo-
koládě, brambůrcích, kávě, teplé polévce, či 
nanuku. Autobusem jsme od 15.40 do 16.30 
absolvovali rychlou jízdou po  úzkých silni-
cích mezi Okořem a Dejvicemi. Pak jsme se 
metrem dostali do našich milovaných Koby-
lis. Děkujeme všem za hezké chvíle i organi-
zaci výletu a těšíme se na jarní výjezd.

Zamborští

Farní výlet rodin: Budeč-Okoř

Vstávat! Jede se na rodinný výlet. Možná 
i  taková věta vzbudila ráno děti v  rodi-

nách, které se rozhodly absolvovat v sobotu 
22. října farní výlet pro děti a rodiče. Nemoc 
přinutila otce Laďu zůstat doma a tak k nám 
poslal samotného pána faráře Martina Hob-
zu spolu s  jeho spolubratrem Pavlem Ši-
můnkem. Pod jejich vedením, jsme se vydali 
na cestu - směr Budeč – Okoř. Začátek ces-
ty z  Masaryčky si děti užily v  Cyklohráčku. 
Byla to speciální vlaková souprava plná her, 
hraček a  balónků. Naše kobyliská skupina 
obsadila balónkový vagón. České dráhy nám 
připravily ještě další nečekané překvapení. 
Na  trati byla výluka, a  tak místo Zákolan 
jsme opustili cyklohráček už v Noutonicích. 
Přesedli jsme do autobusů, které děti mohly 
znát snad jenom z muzea. Zato rodiče si moh-

li zavzpomínat na své cestování do školy. Byly 
to zajímavé momenty. Kvůli starým ale funkč-
ním autobusům, fotoaparáty a mobily většiny 
účastníků výletu pracovaly na plné obrátky, 
možná i proto nám cesta do cílové zastávky 
Zákolany uběhla velmi rychle.
Krátkou přestávku v  místním parku, jsme 
využili na svačinku, děti na házení kamínků 
do  vesnického potůčku a  starší k  pilnému 
studiu informační tabule o  zajímavostech 
z historie Zákolan a Budče.
Pak nás čekalo krátké, ale intenzívní stoupa-
ní ke kostelu sv. Petra a Pavla v Budči. Boho-
službou jsme poděkovali Pánu Bohu za vše, 
co nám dává a v kázání nás otec Martin nau-
čil i píseň o Fíkovníku.
Po mši svaté jsme si připomněli, že říjen je 
měsíc zasvěcený Panně Marii, proto jsme 
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Dušičkový týden
Milé děti, od úterý 1. 11. do úterý 8. 11. proží-
váme speciální týden. Nejprve jsme 1. listo-
padu slavili Slavnost Všech svatých a hned 
den na to – ve středu 2. listopadu památku 
našich zemřelých babiček, dědečků, pros-
tě všech, které jsme měli rádi. My všichni 
můžeme, stejně jako každý rok, pro jejich 
duše, které můžou být ještě v očistci, získat 
duchovní pomoc, aby se dříve mohli plně 
radovat u  Pána Boha v  nebi. Této tzv. "du-
chovní pomoci" se říká plnomocné odpust-
ky. Ty je možné získat nejdříve v úterý 1. 11. 
při návštěvě jakéhokoliv kostela splněním 
těchto tří podmínek: a) svátost smíření, b) 

svaté přijímání při mši svaté, c) modlitbou 
na úmysl papeže Františka + Otče náš a Vě-
řím v Boha. 
Dále potom ve  dnech 1. - 8. listopadu  je 
možné získat po  splnění těchto tří pod-
mínek (sv. smíření, sv. přijímání, modlit-
ba na  úmysl papeže) každý z  těchto dnů 
plnomocné odpustky pro duše v  očist-
ci, když navštívíme hřbitov a  pomodlí-
me se tam, třeba jen v  duchu, za  zemřelé. 
Abychom se mohli všichni připojit k získá-
vání odpustků pro naše zemřelé a  splnit 
podmínku sv. smíření, bude ve středu 2. 11. 
svátost smíření pro děti od 16 hodin. 

Holky na podzimních prázdninách.
Ve středu 26. 10. v 9.00 se sešlo v Kobylisích 
7 děvčat ve věku od 6 do 14 let, aby společ-
ně strávily podzimní prázdniny. Zázemí jsme 
měly na  Domově mládeže u  sester salesiá-
nek v  Praze – Karlíně, ale podnikaly jsme 
také výlety: ve  středu jsme prozkoumaly 
vrch Vítkov a dětské hřiště na něm, ve čtvr-
tek jsme se vydaly na  procházku Chuchel-
ským hájem a  v  něm jsme navštívily také 
moc pěknou Minizoo. Kromě výletů jsme se 
také více seznámily s postavou Panny Marie 
v  různých biblických příbězích, které jsme 
si přiblížily jednou pomocí biblických posta-
viček, jindy pomocí scének. Nezapomínaly 
jsme také na různé hry (došlo i na oblíbenou 
hru „hamoun“  ), zpívání nebo tancování. 
Některé holky si poprvé vyzkoušely roli ani-
mátorky (a  šlo jim to výborně), pro jiné to 

byla první vícedenní akce, ale věřím, že pro 
všechny to byly tři krásně prožité dny. Těší-
me se na další společně strávený čas!

Monika Gattnarová

Letošní Drakiáda je tu
Už máš připraveného svého draka, dráčka či 
dračici? Letošní podzimní Drakiáda se koná 
dnes v neděli 6. 11. Sejdeme se v 14.00 hod. 
před recepcí salesiánského centra, odkud 
společně vyrazíme směr „Velká Skála“. Po-

kud je ti to příjemnější, sejdeme se v 14.30 
hod. přímo na louce na „Velké Skále“. Čekají 
nás soutěže o nejlépe létajícího draka, nej-
krásněji vybarveného a mnoho dalších sou-
těží a zábavy.

První bodovací florbalový turnaj SHM
Chceš znovu zažít atmosféru napětí, týmo-
vého ducha, touhy zvítězit i naučit se s po-
korou přijmout prohru? Chceš znovu zažít 
partu kamarádů, která táhne za  jeden pro-
vaz? Tak neváhej a pojeď s námi. Po medai-
lovém úspěchu z října, ani tentokrát nemů-
žeme chybět. 
V  sobotu 12. 11. se uskuteční 1. bodovací 
florbalový turnaj SHM v  Praze-Uhříněvsi. 
Sportovní akci pořádá salesiánské hnutí 
mládeže SHM-Uhříněves. Samotný turnaj je 
pořádán pro dvě věkové kategorie, které na-

leznete v přihlášce, jež je k dispozici u dět-
ské nástěnky. Sraz na turnaj bude v sobotu 
12. 11. v  7.10 hod, návrat předpokládáme 
okolo 16.00 hod. Počet týmu na  turnaji je 
omezen, proto prosíme o včasné přihlášení 
nejpozději do  pátku 4. 11. (kdo se dřív při-
hlásí, ten hraje). Po přihlášení obdržíte bližší 
informace co s sebou atd.

Kontaktní osoba: 
Ladislav Banďouch SDB Mobil: 739 657 997, 

E-mail: bandus @seznam.cz
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Arcidiecézní setkání ministrantů 
Milí ministranti, zveme vás na letošní setkání 
ministrantů naší arcidiecéze s otcem kardiná-
lem Dominikem Dukou v prostorách arcibis-
kupství a  v  katedrále svatého Víta, Václava 
a Vojtěcha. Čekají nás hry a soutěže, návštěva 
unikátní stavby, společný oběd, nezapome-
nutelné koláčky, poznání nových kamarádů 
a ministrantů z jiných farností naší arcidiecé-
ze a na závěr společná mše svatá v 16 hodin, 
kterou bude sloužit otec kardinál Dominik 
Duka a na kterou jsou zváni i rodiče. Sejdeme 

se v sobotu 12. 11. v 8.00 hod. před recepcí sa-
lesiánského centra. Návrat je plánován okolo 
18.00 hod. tamtéž. S sebou si vezměte minis-
trantské oblečení, opend-card, nebo 2x lístky 
na metro, kartičku zdravotní pojišťovny (stačí 
její kopie), dostatečně teplé oblečení (mše sv. 
bude v  chladné katedrále), malou svačinku, 
pití a příspěvek 50 Kč na oběd. 
Kontaktní osoba: 

P. Pavel Šimůnek SDB. 
Mobil: 776 700 411

Zamyšlení na tento měsíc
Na  začátku listopadu jsme si připomněli 
slavnost Všech Svatých. Koho si předsta-
víme, když se řekne svatý? A které světce 
známe? 
Papež František nedávno svatořečil v Římě 
sedm statečných lidí a  při této příležitosti 
řekl, že: „ svatí jsou ti, kdo bojují modlit-
bou.“ 
Všichni máme své křestní patrony, kteří 
jsou našimi přímluvci v  nebi. Kéž je nám 
příklad a přímluva svatých oporou v našich 
každodenních starostech.
Můžeme se také zamyslet, které další svět-
ce známe, co o nich víme.
Úvod měsíce listopadu nás vybízí, abychom 
na naše patrony a svaté nezapomínali, aby-
chom se k nim modlili a prosili je o pomoc. 
Nezapomeňme se také modlit za naše dra-

hé zemřelé. Máme možnost jim vyprosit 
skrze „plnomocné odpustky“, aby se mohli 
radovat z Boží blízkosti v ráji.

Stránky pro rodiny připravili 
P. Ladislav Banďouch SDB., 

a Vilma Dingová

Anketa
„Znáš jméno svého křestního patrona? Pamatuješ si něco o jeho životě? 

A co se ti na něm líbí? "

MLÁDEŽ

Úterky u Terky
Každé úterý se v  našem kostele setkávají 
mladí (nejen) z kobyliské farnosti, aby spo-
lečně slavili od  18.30 mši svatou a  účast-
nili se navazujícího programu. Co je i Vás 
čeká v listopadu? 8. 11. to bude Malý Úte-
rek s  diskuzními skupinkami. O  týden 
později pak večer chval a 22. 11. čajovna, 
kde záleží jen na  příchozích, jaký bude 
program a  kde každý může ukázat své 
kulinářské umění. 29. 11. nás pak přijde 
navštívit sestra Bohuslava od  Misionářek 
lásky. Povypráví nejen o  nedávno svato-
řečené Matce Tereze, ale hlavně o  práci 
a o životě sester kongregace této světice, 
které sídlí nedaleko salesiánského centra 

v  ulici Zenklova. 6. 12. se pak uskuteční 
další Malý Úterek. Rádi bychom Vám také 
popřáli, aby Vaše srdce v  těchto listopa-
dových dnech při vzpomínání na  zemřelé 
byla vždy naplněná vírou v  milosrdenství 
našeho Pána.

Dominik Vachuda

Jmenuji se Jan Josef, ale mám celkem tři křestní pa-
trony. Zvlášť o Josefovi toho opravdu vím dost. Je to 
tatínek Ježíše a manžel Marie. Pavel je apoštol a měl 
rád Pána Ježíše. Třetí je Jan Křtitel. Líbí se mi na 
nich,  že měli rádi Pána Ježíše a že s ním hodně byli. 

Mým křestním patronem je sv. Veronika. Byla 
moc nemocná a po dotknutí s Pánem Ježíšem 
se uzdravila. Líbí se mi, že sv. Veronika přišla 
s rouškou na pomoc Ježíši na křížové cestě.
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Radostná Drakiáda

Ráno 22. 10. jsme se probudili do krásné-
ho dne. Sluníčko svítilo a foukal podzim-

ní vítr. Ideální počasí pro výlet do  přírody. 
A proč nejít třeba pouštět draky?  Skautské 
středisko Radost naplánovalo na  tento den 
již 6. ročník Drakiády – soutěže v  pouštění 
draků na Žvahově. Děti během schůzek pilně 
slepovaly konstrukce a všemožně se na tento 
den připravovaly. 
Okolo desáté tedy začali vedoucí se skupin-
kami dětí postupně vyrážet od  klubovny 
(to abychom nezpůsobili s  draky a  s  dětmi 
kolaps pražské MHD ). V  11 dopoledne se 
na  Žvahově sešlo kolem sedmdesátky lidí – 
vlčat a  světlušek, skautů i  skautek, roverů 
a roverek, vedoucích a také rodičů s dětmi. 
Skoro každý se zapojil do pouštění draka, ať 
už si jej s kamarády vyrobil vlastnoručně či 
pro něj zašel do obchodu. Všichni se snažili, 
aby svého draka ukázali v co nejlepších bar-
vách – pro vítěze soutěže o  toho nejlepšího 
vyrobeného byla totiž připravena bohatá 
odměna. Draci se se do  vzduchu nevznesli 
hned, ale na pár vteřin se tam pak přece udr-
želi.  Kdo zrovna nepouštěl draka, pomáhal 
jiným, fotografoval nebo se bavil s přáteli. At-
mosféra byla velice příjemná, tedy radostná.
Na  Profesora jakožto člena Dračí komise 

nečekal lehký úkol. Z  nemalého množství 
pečlivě vyrobených draků musel vybrat ví-
těze... Byl tady Jednorožec, Svišť, Sokol, Labuť, 
Skautská lilie... Nakonec hlavní cenu obdrže-
la skupinka skautek s krásnou Pizzou, která 
prokázala i dobrou letovou schopnost. Úplně 
bílý drak dostal zvláštní cenu za originalitu 
zpracování. Po  vyhlášení výsledků soutěže 
jsme se všichni vydali hledat dřevo na oheň. 
Obloha se zatáhla a začaly padat první kap-
ky. Skauti nejsou z  cukru, oheň byl rozdě-
lán a  o  opékání přinesených špekáčků byl 
velký zájem! S pláštěnkami a deštníky jsme 
si úspěšně opekli nejenom buřty, ale i  mar-
shmallouny  Tým Pizzy se s ostatními dětmi 
rozdělil o sladkosti, které dnes vyhrál. Dobrá 
nálada zkrátka nikoho neopustila.
Celkem mokří, ale spokojení jsme se po sku-
pinkách začali vracet do  klubovny. Z  draků 
toho moc nezbylo - některé děti třeba dones-
ly domů jen konstrukce a jakési cáry papíru 
 Počasí se na večer zlepšilo, a tak musel být 
oheň na Žvahově dokonce uhašen ...
Děkujeme všem zúčastněným, že dorazili, 
pomohli s organizací a přispěli k tomu, že se 
tento ročník Drakiády velmi povedl  Tak tedy: 
přijďte za rok zas!

Anežka Straková
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JÁ A MOJE FARNOST

Ludmila Bláhová

Jmenuji se Ludmila Bláhová, narodila jsem 
se na  Silvestra 1971, jsem šťastně vdaná, 

celý život velmi ráda bydlím na Proseku, kde 
také od roku 2010 s nadšením učím angličtinu 
na střední škole výpočetní techniky.  
Pokřtěna jsem byla krátce po  narození, ale 
„nepraktikovala“ jsem, dokud mne Boží šipky 
nezavedly k svaté Terezičce. Ve škole jsem při-
jala informaci, že Bůh neexistuje, a  podobně 
jako jiné věci, o kterých se člověk učí, jsem si 
to nedovedla představit. Hmota bez ducha? To 
nedává smysl. Až s  poznáváním křesťanství 
však začal dostávat smysl i můj vlastní život 
včetně různých protivenství dosud nepocho-
pitelných. 
V  roce 2009 jsem pocítila nepřekonatelnou 
touhu účastnit se pravidelně mše svaté. V pro-
seckém kostele jsem však měla pocit, že se 
člověk pokouší vetřít do  uzavřené skupiny, 
kde není tak úplně vítán. Pak jsem „náhodou“ 
zhlédla film o Donu Boskovi, při návštěvě kos-
tela sv. Ludmily na Tetíně dostala knihu o tom-
to světci a rozhodnutí vyzkoušet „ty Salesiány 
tady za rohem“ na sebe nenechalo dlouho če-
kat. Nikdy jsem nezalitovala.  
Oceňuji nenásilně přátelskou atmosféru, kte-
rá mi umožnila postupně se zorientovat, nená-
padnou, ale důmyslnou organizaci zdánlivých 
maličkostí, bezkonkurenční úroveň našich 
kněží (říkávám, že se dělí na skvělé a excelent-
ní) a samozřejmě salesiánského ducha propo-
jujícího všechny od  miminek až po  nejstarší 
generaci. Z  nepřeberného množství akcí si 
vybere každý. Nás zaujaly brigády na hrabání 
listí, koncerty v Salesiánském divadle, aktiv-
ně se účastníme Misijního koláče, advent-
ních trhů a  farních plesů (užívá si i  manžel, 
který dosud tančil jen v situaci nutné obrany 
a  krajní nouze). Synovec chodil na  nábožen-
ství k panu Redlichovi, kde získal překvapivé 
znalosti a všeobecný přehled. Též salesiánské 

letní tábory (mimo Prahu i  „příměstský“) si 
chválí. Dětská nástěnka bývá tak nápaditá, že 
ji musím občas vyfotit, „aby mi doma věřili“.  
Velkým vzorem jsou mi „kostelní babičky“: 
Dokazují, že aby člověk byl krásný, užitečný 
a šťastný, není nutné být tak úplně mladý, jak 
nám „svět“ podsouvá. Ale i když mladý je, jako 
naši ministranti a  „maxistranti“, umí jít pří-
kladem – často mne napadne, jak by bylo hez-
ké, kdyby chlapci „z  našeho kostela“ chodili 
do „naší školy“ a nalákali více chlapců „z naší 
školy“ do „našeho kostela“. Hlásat a přijímat 
evangelium je potřeba všemi prostředky, in-
formační technologie využívané správným 
způsobem mohou hodně pomoci a vrstevníci 
mívají často větší vliv než dospělí. 
Na Popeleční středu 2014 mne okouzlila ranní 
mše svatá a od té doby, jak jen mohu, ráda se 
přidám už k ranním chválám. Na výzvu naší 
úžasné paní kostelnice jsem začala zpívat žal-
my, zaskočím i v neděli, pokud varhaník nezpí-
vá a schola chybí. Svůj zvučný učitelský hlas 
též s radostí uplatňuji při čtení z písma. 
Otec Brtník nás kdysi nabádal, ať nechodíme 
do kostela jako do supermarketu: poslechnu 
si mši, hodím do kasičky a hotovo. Bohužel ne 
každá farnost nabízí to, co ta naše – možnost 
zapojit se do společného díla dle svých schop-
ností a  OPRAVDU dobrovolně. Díky Bohu 
za  to! Zdar, sílu, radost, vytrvalost a hojnost 
požehnání všem! 

Ludmila Bláhová
Vychází jako vyjímatelná příloha Kobylístku
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Já se těším na každý den
Marie Kuchařová byla jednou z mnoha v kostele, kterou jsem znala od vidění, 
později jsem uměla přiřadit jméno a teprve nedávno jsem se dozvěděla, 
co dělá. Božím řízením jsem ji oslovila s prosbou o rozhovor a ona kývla. 
Po rozhovoru mám pocit, že už se známe strašně dlouho.

Odkud pocházíš?
Pocházím z  Prahy, narodila jsem se tady 
na  Bulovce. Dětství a  mládí až do  svatby 
jsem prožila v Dejvicích, v živé farnosti u sv. 
Václava. Do kostela jsme chodili ke sv. Ma-
těji. 

Kdy a proč jsi přišla do Kobylis?
Přestěhovali jsme se kvůli většímu bytu 
v roce 1987, 19. srpna, byla to sobota. Hned 
v  neděli jsme vyrazili do  starých Bohnic 
do  kostela. Měli jsme to tam blíž. Boho-
službu sloužil Jenda Vývoda, tak jsme mu 
po  mši šli říct, že jsme se přistěhovali, že 
jsme mladá rodina a  máme tři malé hol-
čičky. Aby o nás věděl. Jenda Vývoda, muž 
činu, nás obratem na  schodech do  koste-
la všem představil a  rázem jsme tam byli 
doma. Jendu jsme také tu první neděli po-
zvali na návštěvu. Že by nám to udělalo ra-
dost, kdyby si na nás někdy našel chvilku. 
Jenda vytáhl diář a povídá: „Zítra v šest ve-
čer.“. Na to jsme nebyli ani připravení, ani 
zvyklí. Jenda k nám tehdy přišel mezi krabi-
ce s naprostou samozřejmostí a prostě vpa-
dl do naší rodiny i do našeho srdce.
  
A k Terezičce jste se dostali jak?
Jenda nás pozval na další neděli k Terezič-
ce. Salesiáni se v té době střídali s P. Duch-
kem, vždy jeden sloužil ve  starých Bohni-

cích a  jeden v  Terezičce. Naše holky tady 
zapustily kořeny. Když jsme se před dvaceti 
lety stěhovali na Černý Most a řešili jsme, 
zda budeme měnit farnost nebo budeme 
dojíždět k  Terezičce, holky řekly: „Vy si 
choďte, kam chcete, my budeme jezdit k sa-
lesiánům!“. Pro udržení rodiny jsme zůstali 
tady. 

Jak jste tady zapadli?
Já jsem z velké rodiny a živé farnosti. Nesu 

si tedy s  sebou, že farnost tvoří ti, kteří 
do  kostela chodí a  každý má čím přispět. 
Jde jen o  to službu nabídnout. V Měcholu-
pech, kde jsme bydleli předtím, jsme napří-
klad dělali nástěnku. Na stroji jsme každý 
týden napsali tři, čtyři myšlenky a vyvěsili 
je na  nástěnku. Víc jsme se třemi malými 
dětmi nezvládali. Bylo nám to přirozené 
a  vlastní z  farnosti u  sv. Václava, kde pů-
sobil P.  Machač a  udělal z  ní velmi živou 
a akční farnost.
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nám u nich v nemocnici narodilo. Původní 
kolektiv se dával dlouho dohromady, disku-
tovali jsme o všem, stáli jsme u zrodu toho 
oddělení. Mohli jsme také zasahovat do re-
konstrukce prostor oddělení a vznášet naše 
požadavky a potřeby. 

Setkáváš se denně s umíráním a smrtí. 
Jak se s tím vyrovnáváš?
Smrt je pro mě porodem na  věčnost. Když 
se počne dítě, rodina se připravuje na porod 
a  jeho příchod. S  umíráním je to podobné. 
Rodina se na smrt svého blízkého připravuje 
a pokud ne, tak se snažíme ji k  tomu vést. 
Aby si ještě řekli pěkné věci, aby zavzpomí-
nali, donesli fotografie. Pokud je toho paci-
ent ještě schopen, propustíme ho, třeba jen 
na hodinu, na dvě. Aby třeba objeli pražské 
hospody nebo kostely nebo hřbitovy. Aby 
lidé měli ještě možnost se rozloučit a podí-
vat se na místa, která jim byla drahá. Když 
se smrt blíží, vedeme rodinu, aby připravila 
oblečení. Lidé jsou po smrti krásní, ve tváři 
mají výraz pokoje. Spočinutí v Boží náručí se 
promítne do jejich obličeje. Příbuzné zveme, 
aby byli u smrti jejich blízkého, pokud je to 
možné, nebo aby alespoň přišli pár hodin 
po smrti. Několikrát se mi stalo, že si fotili 
zemřelého a nevěřili, jak je krásný. Že vypa-
dá jako na svatbu. Možná je to předsudek, 
možná se bojíme vlastní smrti. Já se smrti 
nebojím a  manžel a  holky říkají, že je tím 
trápím. Bude to pro ně bolestné, ale já jsem 
se smrtí sžitá a těším se na ni, jako když plá-
nuji dovolenou. Bude to ale definitivní, po-
dobné jako při mši během přijímání, ale na-
pořád. Už nebudu muset přemýšlet co vařit 
a co ještě zařídit. Skočím Pánu Bohu do ná-
ruče a  už mě nic nebude dělit. Troufám si 
doufat, že budu přijata. Taky se moc těším, 
že tam potkám všechny, které jsem dopro-
vodila. Když odcházím na dovolenou, obchá-
zím oddělení a  loučím se. Někdo řekne, že 
už se neuvidíme, protože mezitím umře. Tak 

nechávám nahoře pozdravovat. Ať jsme, kde 
jsme, navštěvujeme s  manželem hřbitovy. 
Hřbitovy vypovídají o historii místa. Manžel 
hledá spíš historické hrobky, já zase třeba 
nejmladšího pohřbeného nebo mě zaujme 
zvláštní úprava hrobu. Je to výraz vztahu po-
zůstalého k pohřbenému nebo dohání to, co 
nestihli za života? 

Jak se se smrtí vyrovnávají vaši pacien-
ti, umírající a jak se na smrt připravují?
Každý má svou cestu. Na  téhle práci mě 
baví originalita životů, příběhů a  prožit-
ků a  to, že mě lidé nechávají nahlédnout 
do  svého života. Nejdůležitější pro mě je, 
být každému člověku k  dispozici tak, jak 
on potřebuje. Nepromítat do  něho moji 
představu, jak by to mělo být, ideálně přes 
všechny svátosti do  nebe, ale přijmout 
originalitu každého jednotlivého člověka. 
Když někdo řekne, že po smrti už v nic ne-
věří, řeknu mu, že já to mám jinak, ale už 
mu nevnucuji jak. Snažíme se, aby naši pa-
cienti byli všichni VIP, aby zažili, že jsou tou 
mimořádně důležitou osobou. Je přitom jed-
no, zda mají nějaké tituly nebo jsou bohatí, 
jakým jazykem mluví. Respektujeme přání 
každého. Když chtějí, abychom je doprová-
zeli, jsme u nich, Když chtějí odcházet sami, 
necháme je. Pokud chtějí při sobě někoho 
z rodiny, uděláme všechno, abychom ho se-
hnali. Důležité je opustit vlastní představu 
a  přijmout představu umírajícího a  přiblí-
žit se k němu tak, jak on to potřebuje. Být 
dobrým nástrojem v Božích rukách, o to se 
všichni na oddělení snažíme.
 
Jaký je kontakt s pozůstalými?
Potenciálním pozůstalým je každý, kdo při-
náší žádost o umístění svého blízkého. Když 
přijdou poprvé, sedneme si a  vyslechnu si 
celý jejich příběh. I  když nemůžu slíbit, že 
toho člověka přijmeme, vždy mu vyřizuji, že 
se na  něho těšíme. Když potom ten člověk 

Do čeho všeho jste se tady zapojili?
Stěžejní náplní byly dětské bohoslužby, 
které zde byly zavedeny už za  P.  Emila 
Matušů, ale dost možná ještě dřív, vedl je 
P.  Jenda Stuchlík. Když potom přišel Jožka 
Brtník, požádal nás, zda bychom mu nepo-
mohli s katechumeny a to děláme od roku 
2008 doteď.
 
To určitě není všechno …
Je řada dalších drobností. Například zavolá 
Tomáš Redlich, zda budeme prodávat že-
tony na  Den farnosti. To prodáváme už asi 
šest let. Je fajn, že jsme široká rodina a  že 
se o  tu službu můžeme podělit. Je vždy ně-
kdo, kdo může chvilku pokrýt. Nic moc jiné-
ho neumíme, tak jsme rádi, že aspoň takhle 
můžeme vypomoct. Salesiáni vědí, že jsme 
k  dispozici. Já jsem zdravotnice, tak třeba 
někdo zavolá a potřebuje se na něco z obo-
ru zeptat, něco konzultovat. Jsem jako přítel 
na telefonu.

Čím pro Tebe je farnost?
Chtěla jsem říct, že vším. Určitě rodinou. 
Jsem člověk vztahů, baví mě setkávání s lid-
mi a snažím se, abych všechny, které potkám, 
a které třeba neumím pojmenovat, alespoň 
pohledem pohladila, aby cítili přijetí. Proto-
že jsem z velké rodiny, tak se do mého srdce 
vejde hodně lidí.

Umíš si představit, že bys chodila ně-
kam jinam?
Muselo by se stát něco, že bych sem už fy-
zicky nedošla, nezvládla bych to. V takovém 
případě bych hledala zase salesiánskou far-
nost. Z Černého Mostu jsme trochu zvažova-
li Dolní Počernice. Je to tam ale spíš menší 
a vesnická farnost. Manžel je z Libně, takže 
pro něho je to tady doma. Pamatuje Jendu 
Vývodu jako tmavovlasého fešného faráře. 
Za  těch padesát let nám tady zestárl, jako 
v rodině.

Protože si povídáme pro listopadové 
číslo, chtěla bych se Tě zeptat na Tvojí 
profesi a na to, kde pracuješ.
Začínám věřit tomu, že jsem ten správný 
člověk pro listopadový Kobylístek. Jsem se-
stra na paliativní jednotce v nemocnici pod 
Petřínem, která bude v lednu 2017 otevřená 
pět let. Je to obor, který se věnuje terminál-
nímu stadiu všech onemocnění. U  nás se 
specializujeme na  onkologická a  neurolo-
gická onemocnění. Pacienti k  nám přichá-
zí v době, když už se nedá řešit jejich one-
mocnění a potřebují řešit symptomatickou 
léčbu, zvracení, průjmy, bolesti a všechno, 
co s  tím souvisí. Snažíme se najít kvalitu 
závěru života. Jsou u nás i mladí lidé a do-
provázíme je nejen po  fyzické stránce, ale 
řešíme s nimi i všechny ostatní věci, které 
si s sebou nesou, jak po stránce psychické, 
tak duchovní. Modlíme se za  ně. Do  mých 
denních proseb zahrnuji vzpomínku na  ty, 
kteří u  nás dnes zemřou. I  když v  práci 
zrovna nejsem, během dne se snažím sest-
ry a sanitáře, kteří ten den slouží, podpořit 
krátkou střelnou modlitbou. Máme jen tři-
náct lůžek a obrat je u nás veliký, průměrně 
u nás obden někdo umírá. Snažíme se, aby 
umíral v naší náruči a abychom byli trena-
žérem pro věčnost. Aby pro něho nebyl šok, 
až přijde do Boží náruče.

Je to Tvoje profese celý život?
Maturovala jsem v  roce 1982 a přes inter-
ní lůžkové oddělení a  mateřskou jsem se 
dostala v  roce 1998 do  hospice v  Bohni-
cích a strávila tam deset let. Cítila jsem, že 
je třeba, aby v  Praze nebyl jen jeden jedi-
ný hospic. Modlila jsem se za  to a  začala 
v  Brně studovat specializaci Organizace 
řízení ve zdravotnictví. Vedení bohnického 
hospice se obávalo, že bych jim do  vedení 
začala víc zasahovat a mluvit, a proto pro 
mě bylo snazší odejít. Později mě oslovily 
sestry Boromejky a  paliativní oddělení se 
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Marie Kuchařová (nar. 1963), matka pěti dcer a babička šesti vnoučat (dvě další se brzy 
narodí). Doprovází katechumeny společně se svým manželem Václavem a P. Františkem Bla-
hou. Doprovází umírající a jejich pozůstalé na paliativním oddělení Nemocnice Milosrdných 
sester sv. Karla Boromejského v Praze. Je salesiánskou spolupracovnicí a přítelem na telefo-
nu nejen salesiánům.

přijde, snažíme se jít třeba až k výtahu, po-
dat mu ruku a  říct, že my jsme ti, kteří se 
na něho těšili. Máme velikou úctu k  tomu, 
co ti lidé prožili a  co skrze ně na  svět při-
šlo. Nejtěžší je, když umírá mladý člověk, 
který má rodinu, děti. Důležité je, nikdy 
nebrat naději. Pokud s tím rodina souhlasí, 
máme na  okně sesterny v  rámečcích foto-
grafie těch nejmladších zemřelých a  jsou 
pro nás připomínkou toho, abychom mysleli 
a modlili se za jejich děti, které po nich zů-
staly. Očima denně o ty fotografie zavadíme 
a  v  modlitbách neseme jejich rodinu dál. 
Když předáváme pozůstalost mladým mu-
žům, kterým zemřela žena, vypadají, že se 
drží, ale zpravidla se sesypou. Nemůžeme 
doprovázet všechny v plné šíři. Pořádáme ale 
dvakrát ročně setkání s pozůstalými, včetně 
mše svaté. Z některých pozůstalých se stali 
dobrovolníci, kteří k nám chodí vypomáhat. 
Někdy se stane, že pozůstalý nemá nikoho, 
s kým by mohl o smrti svého blízkého ote-
vřeně mluvit a doba jeho truchlení je velmi 
dlouhá. Tomu potom nabídneme specializo-
vanou psychologickou pomoc, protože se již 
jedná o “patologické truchlení”. Doba truch-
lení je závislá i na tom, kolik lásky dal blíz-
kému zemřelému v  průběhu života. Pokud 
je pozůstalý s umírajícím v okamžiku smrti, 
zvládá truchlení lépe a odeznívá rychleji. Ví, 
jak jejich blízký umíral, nemá žádné otazní-
ky a výčitky. 

Kde jsi byla včera?
Ve  Zdicích s  katechumeny. Jsme s  man-
želem vděční, že u  toho můžeme být. Se 
sedmi lidmi jsme prošli první rok přípra-
vy s  Jožkou Brtníkem a  teď pokračujeme 
s P. Františkem Blahou. Františka i Jožky si 
nesmírně vážím, umí se přiblížit ke každé-
mu člověku.  

Na co se v nejbližší době těšíš?
Odpoledne na  setkání se salesiánskými 
spolupracovníky. Bude to 24 let, co jsme 
skládali sliby a budeme je obnovovat. Zno-
vu řekneme ano Donu Boskovi a spirituali-
tě salesiánů. Chceme tak dál žít a chceme 
tu být pro druhé. Řešila jsem, zda moje pro-
fese souzní se salesiánskou spiritualitou. 
Don Bosko tu byl pro lidi na okraji společ-
nosti a  umírající jsou okrajem společnos-
ti, odchází strašně sami. Zítra mám volno 
a pojedu hlídat vnoučata, tak na to se taky 
moc těším. Já se vlastně těším každý den. 
Těším se na to, co mi Pán Bůh připraví. Tě-
ším se do práce, těším se na všechna setká-
ní, i na ta, o kterých ještě nevím, modlím se, 
abych řekla, co je potřeba a  neřekla toho 
zbytečně moc.

Děkuji za rozhovor.
Olga Lisáková

Report o Nízkoprahové Lize 
Férového Fotbalu
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Středa odpoledne 12. 10., den skoro stej-
ný jako jiné v Salesiánském středisku 

pro mládež Kobylisy, na hřišti si hrají děti 
fotbal a cvrkot v klubech pro děti a mlá-
dež v  plném proudu. Nicméně něčím je 
tento den jiný a  na  první pohled i  roze-
znatelně, na hřišti je těch dětí a mladých 
mnohem víc než obvykle kolem sedmde-
sáti a k tomu řada dospělých. Salesiánské 
středisko totiž hostí Nízkoprahovou Ligu 
Férového Fotbalu tzv. NLFF, tato aktivita 
probíhá celý rok 2016 a  zúčastňují se jí 
neziskové organizace pracující s  dětmi 
a  mládeží z  celé Prahy, celkem 9 služeb 
tzv. NZDM. 
Tento den je zároveň ten nejdůležitěj-
ší celé ligy jedná se o  poslední turnaj, 
po kterém následuje slavnostní vyhlášení 
v klubu Vrtule. Liga férového fotbalu má 
za cíl, zapojit všechny mladé lidi ze všech 

služeb NZDM z celé Prahy a co chtějí svůj 
čas trávit sportem a nikoliv pasivně. Záro-
veň jim během hry fotbalu předat formou 
zážitkové pedagogiky, prvky hodící se 
do  života např. respekt soupeře, vzájem-
nou toleranci, naučit se o  věcech mluvit 
a diskutovat a smysl pro fair play. 

Tomáš Příhoda

Centrum pro rodinu zve na
Tvoření adventních věnců

 » Sobota 26. 11. 9.00 – 12.00, farní sál
 » Veškerý materiál (větve, korpusy, svíč-

ky, ozdoby) bude zajištěn, souběžně 
probíhá tvoření pro děti, v  průběhu 
bude možné nechat si věnec požehnat

 » Cena se odvíjí od spotřebovaného ma-
teriálu, nutné přihlášení na  konkrétní 
hodinu!

 » Kontakt: blanka.malcova@stredisko-
kobylisy.cz, tel.: 733 143 069

Svatomartinský světluškový průvod 
 » Čtvrtek 10. 11. kolem areálu Salesián-

ského centra. Sraz v 17.00 před vrátni-
cí, na venkovním areálu pak stanoviště 
o sv. Martinovi. S sebou lampion, bater-
ku nebo jiné světýlko, případně buchtu 
ke společnému občerstvení.

Úterní dopolední semináře od 9.30 
v klubovně U Hrocha s hlídáním dětí 

 » Přihlašování: eva.klimankova@stre-
diskokobylisy.cz, 777182711, příspěvek: 
50 Kč.

 » 15.11. Jana Frantíková: O ženách (první 
povinností matky je nezhroutit se)

 » 22.11. Jana Frantíková: Komunikace 
v manželství (ani sebedelší komunikací 
nezměníte, že muž a žena myslí rozdíl-
ně) 

 » 29.11. Markéta Hanáková: Dovolit si žít 
i s chybami a přesto neztratit radost

Eva Klimánková
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Večerní seminář pro rodiče
Čtvrtek 24. 11. od  18.00 v  klubovně 
U Hrocha: Adventní workshop pro rodiče
Pamatujete si ještě, jak jste se těšili na Ježíška 
a Vánoce, když jste byli děti? Když jsme rodi-
če, probíhá čas příprav asi trochu jinak… Pojď-
me se sejít a naplánovat, aby v přípravě Vánoc 
pro naše děti zůstal čas na to důležité a krásné 
– ať už je to cokoli... 
Získáme konkrétní představu svého advent-
ního a  vánočního času; naplánujeme si, co, 

kdy, kde, jak a  s  kým je potřeba udělat, aby 
to opravdu dopadlo; nebudou chybět ani tipy 
na vánoční rodinnou přípravu a přitom všem 
si také trochu pohrajeme.
Lektorka: Gabka Böhmová 
Vstupné: 100 Kč
Bližší informace a přihlašování na 
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz, 
tel.: 733 143 069

Eva Klimánková

Terezínské zvony se rozezněly v Kobylisích

Dne 18. 10. se v Salesiánském divadle před-
stavili studenti Přírodní školy Františka Ti-
chého s  divadelní hrou, jíž je František au-
torem. Hra nabízí pohled do dětského světa 
židovských dětí internovaných v terezínském 
ghettu během druhé světové války. Studenti 
nejen že hru nastudovali, ale sami si také zjiš-
ťovali podrobnosti o životě v ghettu, setkali 
se s pamětníky a tématem se zeširoka zabý-
vali. Výtěžek z dobrovolného vstupného byl 
věnován na provoz Salesiánského střediska.
Ústřední postavou příběhu je Pavel Leon, 
skutečný chlapec z pražského Karlína. Stu-
denty jeho příběh natolik zaujal, že se roz-
hodli získat prostředky na  pamětní desku, 

kterou Pavlu Leonovi odhalí dne 4. 11. na So-
kolovské ulici v Karlíně.
Téma osudů židovského národa za  druhé 
světové války je silné a náročné, obzvlášť po-
kud jde o děti. Když ale vidíte na pódiu děti 
v podobném věku, je to o to náročnější. Děsí 
mě, že by se historie mohla opakovat. Děsí 
mě, že se někteří z historie nepoučili a vyvo-
lávají ve společnosti nenávist. Smekám před 
studenty, jak hru zvládli, před Františkem 
Tichým, který jim dal důvěru, že to zvlád-
nou. Děkuji Františkovi za  závěrečné slovo 
o možnosti vzájemného soužití tam, kde je 
k němu vůle a vzájemný respekt.

Olga Lisáková
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Co jsme udělali... 

Je středa 14. září, Svátek Povýšení Svaté-
ho Kříže, chvíli po půl šesté večer.

Spěchám do Salesiánského centra na schů-
zi zaměstnanců a  dobrovolníků. Před tím 
se potřebuju zastavit u „kopírováků“.
Hlavu mám plnou a srdce smutné nad pří-
během týrané malé Mařenky, kterou jsem 
dopoledne řešila s  policií a  sociální pra-
covnicí.
Jsem téměř před kostelem, když si uvědo-
muji, že dnes je něco trochu jinak. Mladík, 
který jde přede mnou hledí k  zemi, ohlí-
ží se na mě a pak zrychluje tempo a mizí 
za rohem.
Vtom mi to dochází – na zemi leží Michal 
náš „farní bezdomovec“ a právě prodělává 
epileptický záchvat. V  první chvíli mám 
také chuť zrychlit a nechat jej svému osu-
du, musím ještě vyzvednout věci  u  kopí-
rováků, mám to rozplánované na minuty... 
Situace jako z evangelia. Jenže nedá mi to 
a  tak místo toho běžím k  recepci a  pro-
sím Máriu, aby volala rychlou a  utíkám 
zpět k  Michalovi. Michal už mezitím sedí 
na zemi a „vrací se zpět do světa.“
Za  chvíli končí dětská mše a  z  kostela vy-
běhnou děti, některé se polekají, jiné možná 
nestihnou zabrzdit a  do  Michala vrazí..., 
jde mi hlavou. V té chvíli si všimnu další-
ho muže, který dosud nepozorován seděl, 
u svého majetku v kočárku, opodál. Občas 
jej tu též vídám.
„Prosím, pomozte mi, musíme Michala od-
vést stranou“, slyším svůj rázný povel, 
„za  chvíli se z  kostela vyhrnou děti...“ Muž 
se moc netváří, ale můj výraz a ráznost ho 
nakonec přece jen pohnou k činu. Za chví-
li už Michal sedí na zídce plotu u bočního 
vchodu do kostela.
Z okna recepce na mě volá Mária, že mám 
volat zpět na  záchranku. Jednou rukou 

přidržuju Michala a  druhou vytáčím 155. 
„Ano, pán se probral, komunikuje, dýchá, 
myslím, že nejhorší už má za  sebou, sedí 
na...“ Cože vy jste ho posadili? A není to ná-
hodou bezdomovec? No, nic zásahový vůz už 
jsem poslala...Jo, už jej slyším...“, pokládám 
telefon a je mi smutno.
Mezitím přesně jak jsem předpokládala 
skončila dětská a  z  kostela se vyhrnuly 
děti se svými rodiči. Ale proč stojí za  ro-
hem a  nejdou dál jako vždycky? Postupně 
utvářejí malé skupinky a o něčem diskutu-
jí. Několik zvědavých kluků se plíží zadem 
k plotu k místu, kde sedí Michal. 
Zoufale někoho přivolám pohledem. Potře-
buju, aby někdo dal znamení sanitce, kde 
se nachází ten kvůli, kterému jsme volali. Já 
sama mávat nemůžu, Michal mi přijde ještě 
docela vratký a druhý muž zmizel. Houkání 
se blíží a konečně se objevuje i  jeden z ta-
tínků, který je tak zabraný do  organizace 
svých tří synů, že ani nezjistil, že se děje 
něco mimořádného. Nicméně na mou pros-
bu ochotně běží navigovat záchranáře.
Ti taky budou řešit, že se jedná o  bezdo-
movce?
Neřešili. Michala zběžně prohlédli, situaci 
zhodnotili, respektovali, že Michal rozhod-
ně do  nemocnice nechce a  dali instrukce 
a  nakonec mi poděkovali. „Jste dobrá, že 
jste nás zavolala, protože nikdy nevíte... Měj-
te se hezky, sestřičko a znáte Jožku Brtníka, 
to je fain chlap, že?“ Loučí se a odjíždějí.
Také hloučky před kostelem se pomalu 
rozcházejí, divadlo skončilo.
Co se to s  nimi stalo? Copak na  mě nebylo 
vidět, že jsem v úzkých? Asi jsem se tvářila 
příliš suverénně... Snažím se sama pro sebe 
nějak zorientovat v situaci.
„Michale, už to zvládnete? Jo, děkuju, už je to 
dobrý, občas se mi to stává...“

Na kopírku to už nestihnu. Cítím se najed-
nou hrozně unavená, ale nejvíc asi zkla-
maná.
U  vchodu do  Centra stoji farář. Nevím, co 
všechno viděl a tak mi přijde dobré mu po-
referovat o tom, co se stalo. A díky tomu mi 
dochází, proč se nikdo nepřiblížil. „Jak víš, 
že to byl epileptický záchvat?“, zeptá se poté, 
co mě vyslechne a mně se najednou rozsvítí. 
Opilý nebyl, když někoho držíte v objetí, trou-
fám si říct, že to poznáte... A  jako zdravotní 
sestra si myslím, že epileptický záchvat po-
znám... Proč mám najednou potřebu se ob-
hajovat?
Ještě, že schůze začíná mší.
Rozladění je příliš silné a  postupně mi do-
cházejí souvislosti.
Asi měsíc mi trvalo, než jsem ten zážitek 
zpracovala, než jsem dokázala shovívavě po-
chopit a odpustit.
Já vím, že Michal v poslední době dělá sta-
rosti mnoha lidem a  že se nechová dobře. 
Neomlouvám ho. Ale současně si myslím, 
že jeho přebývání kolem kostela musí řešit 
a vím, že bratři i pastorační rada jsou ochot-
ní stanovit si jasná pravidla hry. A nemůžu 
sdílet názor, že dvacetikorunová almužna 
mi nic neudělá (může tak akorát zklidnit 
naše špatné svědomí). Dle mého názoru Mi-
chalovi a ostatním lidem na ulici spíš uško-
dí, než pomůže.
Před pár lety jsem dostala povolení sdílet 
život s komunitou sester matky Terezy. Vní-
mala jsem, že mé srdce má blízko ke xenofo-
bii a chtěla jsem přijít na kloub tomu, jak ně-
kdo může pracovat s lidmi tohoto typu. Byla 
to zkušenost a  škola života k  nezaplacení. 
Doteď se s některými lidmi zdravím na ulici 
a radost ze setkání je oboustranně upřímná. 
Hlavně jsem pochopila, že každý má svůj pří-
běh a nelze všechny házet do jednoho pytle.

Asi teď přišel čas tuto mou zkušenost 
oprášit.
Po měsíci od události před kostelem se mi 
do  ruky dostala kniha Ládi Heryána Exo-
tem na této zemi.
Ladis s Misionářkami lásky dost intenziv-
ně spolupracuje a  tak ve  své knize píše 
i o nich a jejich lidech.
V  kapitole Ježíš, kterého nelze nemilovat 
jsem našla odpověď na  mé otázky, pokoj 
a Boží slovo pro mě jako bonus: „...cokoliv 
jste učinili jednomu z  těchto mých nepatr-
ných bratří, mně jste učinili...“ Mt 25,40.
Neznamená to, že teď chodím po  ulici 
a  sbírám bezdomovce, zdánlivě jsem stej-
ná, ale to nejdůležitější se odehrálo uvnitř 
mého srdce. Odpustila jsem a vím, že bych 
znovu jednala stejně.
Děkuju Tomášovi Redlichovi, který měl 
pro mě pochopení, přijal mě a vyslechnul 
i  s  mými rozbouřenými emocemi a  výčit-
kami. Bez něj by tento článek rozhodně 
nevzniknul.
Nepíšu jej, abych druhé kárala, dnes už 
ani nevím, kdo všechno u kostela stál a jen 
přihlížel, vědomě jsem to zapomněla.
Píšu jej proto, abych se s  vámi podělila 
o zážitek jedné řeholní sestry a abych vás 
povzbudila k  tomu, že otázka „Potřebuješ 
pomoct?“, může mít v jistých chvílích cenu 
zlata.

Lenka Vaculová, salesiánka
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BOHOSLUŽBY A SMÍŘENÍ KATOLICKÁ ZBROJNICE

...konec Kobylístku

Pravidelné bohoslužby     
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

 11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály

 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba

středa 17.00 eucharist. bohosl. pro děti mladšího školního věku 

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
 18.30 P. František Blaha nebo P. Jan Komárek
Úterý 6.30 P. František Blaha nebo P. Vojtěch Sivek
 18.30 P. Martin Hobza – pro mládež
Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
 17.00 P. Josef Kopecký nebo P. Ladislav Banďouch – pro děti
 18.30 P. Jan Vývoda
Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
 18.30 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza
Pátek 6.30 P. Ladislav Banďouch
 18.30 P. Martin Hobza
Sobota 6.30 P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
 18.30 Mše svatá s nedělními texty
neděle          7.30, 9.00, 10.30, 18.30 celebranti se nepravidelně střídají
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Otestuj své vědomosti
Opět přinášíme pár kvízových otázek, na kterých si můžete ověřit vaše vlastní znalosti.

1. Co je to kaditelnice?
a)  na řetízcích zavěšená nádoba na dře-

věné uhlí a aromatické pryskyřice;
b) mobilní toaleta pro episkopát a klé-

rus při církevních slavnostech;
c) takové slovo neexistuje.

2. Mohou být spaseni i vyznavači jiných 
náboženství, mimo křesťanství?
a)  ano, protože Kristus je univerzálním 

spasitelem všech lidí;
b)  ne, protože ke spáse je nezbytně nut-

ný křest a milost posvěcující;
c)  ano, protože každé náboženství ob-

sahuje nějakou cestu k bohu.

3. Čím byl Ježíšův otčím Josef?
a) stavař
b) rybář a námořník
c) zemědělec a chovatel ovcí

4. Kde leží město Tarsus, rodiště apo-
štola Pavla?
a) v jižním Turecku;
b) v severní Sýrii;
c) v západním Libanonu.

5. Kdo byl prvním pražským bisku-
pem?
a) Kosmas
b) Dětmar
c) Vojtěch

6. Líčení výstředního outfitu v  úvodu 
Markova evangelia („byl oděn vel-
bloudí srstí, měl kožený pás kolem 
boků“) se vztahuje na:
a) Ježíše Krista;
b) Jana Křtitele;
c) apoštola Jakuba.

7. Mezi dokumenty II. vatikánského 
koncilu nepatří:
a) Orientalium ecclesiarium
b) Dignitatis humanae
c) Mulieris dignitatem

Katolická zbrojnice - řešení: 
1c, 2a, 3a, 4a, 5b, 6b, 7c.

Připravil Franta Reichel



FARNÍ AKTIVITY

sudé po 19.15 Hovory o bibli s jáhnem Jaroslavem Schrötterem, míst. Emauzy
liché út 19.20 Hovory nad katechismem s jáhnem Josefem Fiřtem, míst. Emauzy 
každý čt 9.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
každý pá 18.00 Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc
každá so 18.30 Mše svatá s texty z následující neděle  
6. ne 14.00 Drakiáda, sraz u recepce Salesiánského centra
  14.00 Klub seniorů – výstava p. Janáka – Stará Boleslav, farní sál
7. po 19.10 Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. svaté přijímání, kostel
8. út 18.30 Úterky u Terky – diskuzní skupinky
10. čt 17.00 Svatomartinský světluškový průvod, sraz u recepce Sales. centra
  19.05-19.30 Adorace s modlitbami za povolání k manželství a rodinnému životu
12. so 8.00 Arcidiecézní setkání ministrantů, sraz u recepce Sales. centra
   První bodovací florbalový turnaj SHM Uhříněves
15. út 9.30 Seminář J. Frantíková: O ženách (1. povinností matky je nezhroutit se)
  18.30 Úterky u Terky – večer chval, kostel
18. pá 18.30 Měsíční zastavení s Donem Boskem, bohoslužba a program, kostel
21. po 19.20 Setkání společenství živého růžence
22. út 9.30 Seminář J. Frantíková: Komunikace v manželství, klubovny SaSM
  18.30 Úterky u Terky – čajovna
23. st 18.00 Setkání katechetek a katechetů, farní kancelář
24. čt 18.00 Adventní workshop pro rodiče, klubovna U Hrocha
26. so 9.00-12.00 Tvoření a adventních věnců a jejich žehnání, farní sál
  18.30 Večerní bohoslužba s žehnáním adventních věnců
27. ne 14.00 Klub seniorů – posezení a zazpívání s harmonikou M. Miškaříka, f. sál
  19.25 Setkání pastorační rady farnosti, Jeruzalém
29. út 9.30 Seminář M. Hanáková: Dovolit si žít i s chybami a neztratit radost
  18.30 Úterky u Terky – sestra Bohuslava od Misionářek lásky

1.-4. čt-ne  Celodenní výstav Krista svátostného k adoraci v kostele
1. čt 9.30 Mamky sobě – Dar života a jaký byl porod? Křest, dar nového života
  19.00-19.30 Adorace a modlitby za povolání ke kněžství a zasvěcenému životu
  19.30-22.00 Noční adorace (možnost zapsat se do služeb uprostřed kostela)
2. pá 17.00 Příležitost ke svátosti smíření, při večerní mši přijímání pod obojí
  19.20-20.30 Uvedení do duchovní četby nedělních textů Písma, místnost Emauzy
3. so 9.30-16.00 Adventní duchovní obnova farnosti včetně rodin, farní sál, kostel
4. ne  Výročí 70 let zřízení farnosti (1. 12. 1946)
  15.00 Představení nového vydání autobiografických spisů sv. Terezie z Lisieux,
   knihy Příběh jedné duše, Kateřina Lachmanová, P. Pavel Pola, kostel 
6. út 18.30 Úterky u Terky – diskuzní skupinky
7. st 17.00 Svatý Mikuláš na bohoslužbě pro děti
11. ne  Adventní trhy, dopoledne v průjezdu kostela
  14.00 Klub seniorů – duchovní obnova + film, míst. Emauzy, kostel
  16.30 Adventní zpívání se skupinou Kairos, kostel
  19.30 Setkání akolytů
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